










































































 

 

  

   經國管理暨健康學院 

請填入學校簡介:  本校位處北台灣基隆市原名為德育護理專科學校，創立於 1967年，是以「配

合社會需要，適應世界潮流，培植優秀之護理人才，以服務群眾」為辦學宗旨，以「勤毅誠樸」

為校訓，首設五專護理科，是北台灣第一所成立護理科的五專。2002年本校改制為技術學院，同

年 11月，本校為紀念前總統蔣經國先生勤懇務實深耕台灣四十年，締造經濟奇蹟的貢獻，更改校

名為「經國管理暨健康學院」，其後並在原有五專和二專基礎下，陸續增設大學部二技、四技和研

究所等學制。 

辦學特色:  

 以 Care（關懷）為定位，Health(健康)為學校發展主軸及特色 

 專攻健康照護、健康飲食、及健康休閒三大領域 

 與產業界密切結合，提供完善的實習制度 

 設有多項乙級、丙級技術士國家證照考場 考照最便利 

 提供最優質的教育訓練，擁有全國最新、設備最佳的餐旅廚藝大樓 

 

 

 

辦學績效:  

 連續八年獨立籌辦總統新春文薈國宴，備受馬英九、蔡英文總統肯定 

 護理系辦學 50年，考照率名列前茅，培育國家護理人才滿天下 

 洞燭未來發展，餐旅系、美設系、高福系及口衛系均領先他校成立 

 護理系、食品系均獲得設備更新數千萬元補助，辦學品質備受肯定 

 連續三任國家元首就職服務團隊 

系所介紹:  

健康飲食學群 健康照護學群 健康休閒學群 

食品保健系 

餐旅廚藝管理系 

 

護理系 

幼兒保育系 

高齡照顧福祉系 

口腔衛生照護系 

美容流行設計系 

觀光休閒與健康系 

醫護資訊應用系 

 

總統就職典禮服務榮耀 

 

嶄新的餐飲廚藝大樓 

 

神聖的加冠典禮儀式 

 

設備最精良的電腦教室 

 

校址:基隆市中山區復興路 336 號 

聯絡單位: 研發處國際合作暨兩岸交流組 

聯絡電話: +886-2-24372093#614 or 616      傳真: +886-2-24368038 

Email: international@ems.cku.edu.tw 

學校網址: http://www.cku.edu.tw         Line/ WeChat：ckuint614 
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   Ching Kuo Institute of Management and Health     
School Introduciton : Ching Kuo Institute of Management and Health, known as Deh-Yu College of 
Nursing and Management before 2002, was established in 1967. We were the first college in northern 
Taiwan that focused on nursing education; since then, we have become one of the oldest and best nursing 
colleges in Taiwan. In 2002, we were upgraded as Deh-Yu Institute and provided two-year junior college 
programs. After the progression, to remember the contribution of the late President Ching Kuo Chiang, 
and to distinguish our perspectives and primary characteristics in management and health education, we 
have further renamed our school as Ching Kuo Institute of Management and Health. In 2016, we further 
developed into three groups of universities, namely Healthy Eating, Health Care and Healthy Leisure. 

School Features:  

 Positioned as “Care”, “Health” is the school's development spindles and features  
 Specializing in health care, healthy cruisse, and health leisure three major areas 
 Closely integrated with the industry to provide a perfect internship system 
 With a number of B, C technician national certification examination，very easy to access 
 To provide the best quality education and training, HRM with the country's latest and best 

  
    Outstanding Performances:  

 Eight consecutive years of hosting the President's Spring Festival State Banquet 
 More than 50years efforts, Nursing Dept. wins the best reputation in the industry  
 Leading establishment of many applied departments to meet to demand of society 
 Winning award of millions dollars from government for equipment renew 
 Service team for president inauguration ceremony for consecutive three years 

Introduction of Departments 
Healthy Cruise Group Health Care Group Healthy Leisure Group 
*Department of Food and Health 
*Department of culinary Art & Hotel 
and Restaurant Management  
 

*Department of Nursing 
*Department of Early Childhood 
Edu-care  
*Department of Senior Citizen Care and 
Welfare  
*Department of Oral Hygiene Care  

*Department of Cosmetology and 
Fashion Design  
*Department of Tourism Leisure and 
Health  
*Department of Applied Information 
and Multimedia  

 Hosting President 
Inauguration ceremony 

 

Brand new building with 
quality culinary facilities 

 

Nursing crowned 
ceremony 

 

The most updated 
computer laboratory 

 

Address: (Times New Roman, 12pt) 336,Fu Hsin Rd.,Keelung,Taiwan,R.O.C 

Contact office: Division of International Affairs & Cross Strait Exchange 

Telephone: +886-2-24372093#614or616         Fax: +886-2-24368038 

Email: international@ems.cku.edu.tw 

Website:  http://www.cku.edu.tw           Line/ WeChat：ckuint614 
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